
Protokół   Nr XXXIV/2017 

z  obrad XXXIV sesji Rady Miasta Rypin  w dniu 06 czerwca 2017 roku w Urzędzie Miasta Rypin  pod 

przewodnictwem p. Jarosława Sochackiego  -  Przewodniczącego Rady Miasta Rypin. 

 

Na stan  15 radnych obecnych było   15. 

Lista obecności  stanowi  zał. nr  1 do  protokołu.  

Sesja trwała od godz. 15.30 do godz.  18.30 

Porządek obrad : 

1.  Sprawy organizacyjne  : 

     a/ otwarcie obrad XXXIV  sesji Rady  Miasta Rypin i stwierdzenie qvorum, 

     b/  przyjęcie porządku obrad  XXXIV sesji, 

     c/ przyjęcie protokołów   XXXI, XXXII i XXXIII sesji . 

     d/ komunikaty. 

2.   Sprawozdanie Burmistrza  Miasta Rypin z działalności w okresie od  XXXI sesji, w  

      tym z realizacji uchwał . 

3.  Sprawozdanie przewodniczących  Komisji  Rady z prac Komisji. 

4.  Ocena zasobów Pomocy Społecznej . 

5.  Przedstawienie  sprawozdania  finansowego  wraz  ze sprawozdaniem  z wykonania   

     budżetu miasta Rypin  za 2016 rok. 

6.  Przedstawienie uchwały   Nr  10/S/2017 Składu Orzekającego Nr 8 Regionalnej Izby   

     Obrachunkowej w Bydgoszczy  z dnia  10 kwietnia 2017r.  w sprawie wyrażenia  opinii o  

     przedłożonym  przez  Burmistrza  Miasta Rypin  sprawozdaniu z wykonania  budżetu  

    miasta  za 2016 rok wraz z informacją o stanie mienia  miasta.  

 

7.  Przedstawienie  wniosku  Komisji Rewizyjnej  złożonego do Regionalnej Izby   



     Obrachunkowej o udzielenie  absolutorium Burmistrzowi  Miasta Rypin  za rok 2016. 

8. Przedstawienie uchwały  Składu Orzekającego  Nr 8 Regionalnej Izby  Obrachunkowej  w      

     Bydgoszczy  w sprawie wyrażenia  opinii o wniosku  Komisji Rewizyjnej  Rady Miasta   

     Rypin  w sprawie  udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi  Miasta  za  2016 rok. 

 9.  Dyskusja. 

10. Podjęcie  uchwały  w sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz  ze  

      sprawozdaniem z wykonania  budżetu gminy miasta Rypin  za 2016 rok ( projekt uchwały  

      Nr XXXIV/ 248  /17). 

11. Podjęcie  uchwały  w sprawie  absolutorium dla Burmistrza  Miasta Rypin  za 2016 rok   

      (projekt  uchwały Nr  XXXIV/ 249  /17 ). 

12. Podjęcie uchwał : 

a/ w sprawie przyjęcia  sprawozdania  z działalności  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  

    Społecznej  w Rypinie w 2016r. ( projekt uchwały Nr XXXIV/ 250 /17),  

b/ w sprawie  nadania honorowego tytułu „ Zasłużony dla  Miasta Rypin „( projekt  uchwały  

    Nr XXXIV/251/17), 

c/  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie uchwalenia  budżetu miasta Rypin na 2017 rok            

     ( projekt  uchwały Nr   XXXIV/ 252 /17 ), 

 d/  zmieniającej uchwałę  w sprawie uchwalenia Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  

       Gminy Miasta Rypin  na lata  2017-2024 (  projekt uchwały Nr  XXXIV/ 253  /17 ),  

 e/ w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu i odstąpienia  od obowiązku   

       przetargowego  trybu  zawarcia  umowy(  projekt uchwały Nr  XXXIV/254/17). 

 13.  Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.  

 14.  Odpowiedzi na interpelacje , wnioski i zapytania. 

 15.   Zamknięcie  obrad  XXXIV   sesji  Rady Miasta Rypin. 

 



Ad.1a 

Przewodniczący    Rady Miasta  otworzył  obrady XXXIV sesji. Stwierdził, że na sali jest 15 radnych, 

sesja jest prawomocna do podejmowania  uchwał.  

 

Ad.1b 

Przewodniczący  Rady przedstawił porządek obrad sesji. Informował, że na skrzynki mailowe, po 

wysłaniu materiałów na  sesję , został  wysłany radnym projekt uchwały  w sprawie wyrażenia zgody 

na zawarcie umowy najmu i odstąpienia  od obowiązku  przetargowego  trybu  zawarcia  umowy . 

Zgłosił wniosek o wprowadzenie  tego projektu uchwały do porządku obrad sesji w punkcie 12e – 

jako Nr XXXIV/254/17). 

Rada Miasta  Rypin  15 głosami „za „ jednogłośnie  wniosek przyjęła.  

Następnie Przewodniczący  poddał pod  głosowanie  porządek obrad  uwzględniający  przyjęty 

wniosek.. 

Rada Miasta Rypin  15 głosami   „za „  jednogłośnie przyjęła  porządek obrad  XXXIV sesji. 

 

Ad.1c 

Rada Miasta Rypin  15 głosami „za „ jednogłośnie  przyjęła  protokoły  XXXI, XXXII i XXXIII sesji. 

 

Ad.1d 

Przewodniczący Rady Miasta   informował , że  w dniu 01 czerwca   z okazji „Dnia dziecka „ odbyło się 

posiedzenie  młodzieżowej i dziecięcej Rady Miasta , w której uczestniczyli  radni  Rady Miasta. 

Młodzież i dzieci wypracowali wnioski, które  przedstawi w swoim wystąpieniu  radna p. Górecka- 

Przewodnicząca Komisji   Oświaty i Wychowania . 

 

Ad.2 

Burmistrz Miasta p. Paweł Grzybowski informował m inn.  o tym, że  

- w dniu 5 maja 2017 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. Budowa oświetlenia 

drogowego w ciągu ul. Bohaterów Czerwca 1956 r. w ramach zadania pn. Przebudowa ul. Bohaterów 



Czerwca 1956 r. (oświetlenie i zieleń). Najkorzystniejszą ofertę złożył Jacek Rzepka prowadzący 

działalność gospodarczą pod firmą „ELECTROJAC” Zakład Usług Elektrotechnicznych, mającą siedzibę 

w Starzykowie. Wartość brutto zawartej umowy wyniosła 101 475,00 zł. W dniu wczorajszym 

dokonano odbioru końcowego tej inwestycji. Prace zostały wykonane w ekspresowym tempie w 

ciągu niecałego miesiąca. Aktualnie oczekujemy na podłączenie zasilania ze strony Energa Operator 

S.A.      

- w temacie  ogrodzenia przy skrzyżowaniu ul. Lipnowska – Kościuszki, informował, że pierwsze 

postępowanie przetargowe zostało unieważnione, ponieważ wpłynęła tylko jedna oferta, której 

wartość przekraczała kwotę jaką Zamawiający zamierzał przeznaczyć na realizację zamówienia.  

W drugim postępowaniu wpłynęły dwie oferty, których również wartość brutto przekracza kwotę 

jaką Zamawiający zamierzał przeznaczyć na realizację zamówienia. Wobec powyższego istnieje 

konieczność zwiększenia kwoty w budżecie na realizację tego zadania. 

- w postępowaniu na realizację zamówienia Przebudowa ul. Nowe Osiedle (odcinek Cholewińskiego – 

Dłutka) w oznaczonym terminie nie wpłynęła żadna. Postępowanie zostało unieważnione i w dniu 

jutrzejszym zostanie ogłoszone nowe postępowanie. 

- wczoraj nastąpiło otwarcie ofert złożonych w postępowaniu na realizację zamówienia pn. Wymiana 

wewnętrznej instalacji c.o. w budynku szkoły w ramach zadania „Poprawa efektywności 

energetycznej budynku Zespołu Szkół Miejskich w Rypinie”. Wartość z kosztorysu inwestorskiego 

wynosiła około 860 000,00 zł. Zamawiający zamierzał przeznaczyć na realizację zamówienia wartość 

700 000,00 zł.  

W postępowaniu zostały złożone cztery oferty w wysokości brutto od 519 064,77 zł do 596 550,00 zł. 

Zawarcie umowy planowane jest około 20 czerwca 2017 roku. 

-  dniu 24 maja 2017 roku zostało wszczęte postępowanie na realizację zadania pn. 

„Termomodernizacja budynku szkoły w ramach zadania „Poprawa efektywności energetycznej 

budynku Zespołu Szkół Miejskich w Rypinie”. Termin składania ofert upływa 8 czerwca 2017 roku. 

- w dniu 24 maja 2017 roku zostało wszczęte postępowanie na realizację zadania pn. Przebudowa 

chodnika ul. Garncarska i ul. Ks. Chojeckiego. Termin składania ofert upływa również 8 czerwca 2017 

roku. 

- w dniu 25 maja 2017 roku zostało wszczęte postępowanie na realizację zadania pn. Przebudowa ul. 

Ogrodowej. Termin składania ofert upływa 12 czerwca 2017 roku. 



- w dniu 30 maja 2017 roku zostało wszczęte postępowanie na realizację zadania pn. Przebudowa ul. 

Pogodnej. Termin składania ofert upływa 19 czerwca 2017 roku. 

- Otrzymaliśmy pozwolenie na realizację inwestycji w trybie tzw. specustawy drogowej na 

przebudowę ul. Łącznej. Do końca tego tygodnia zostanie wszczęte postępowanie na realizację 

zadania pn. Budowa i przebudowa ul. Łącznej i ul. Zacisze – I etap (ul. Łączna). 

- Opracowanie dokumentacji projektowo – kosztorysowej dla zadania pn. Przebudowa drogi 

wojewódzkiej nr 563 Rypin – Mława – skrzyżowanie z drogą powiatową ulicą Młyńska (km 0+540) i 

droga gminną ul. Dłutka (km 0+573) 

Pierwsze postępowanie zostało unieważnione, ponieważ wartość złożonych ofert, przekroczyła 

kwotę jaką Zamawiający zamierzał przeznaczyć na realizację zamówienia. Zostało wszczęte drugie 

postępowanie. Termin składania ofert upływa 8 czerwca 2017 roku. Istnieje konieczność zwiększenia 

kwoty w budżecie na realizację tego zadania. 

- w dniu 10 kwietnia 2017 roku dokonaliśmy ostatecznego odbioru dokumentacji projektowo – 

kosztorysowej na przebudowę targowiska miejskiego i przyległego parkingu przy ul. E Orzeszkowej. 

W ramach projektu zgodnego z wymogami konkursu na dofinansowanie wymieniona zostanie 

nawierzchnia na targowisku i parkingu  z jednoczesnym wzmocnieniem podłoża. Ze względu na 

bardzo trudne warunki gruntowe stanowi ona większość kosztów planowanej inwestycji. Komfort 

dokonywania zakupów poprawią trzy ciągi estetycznych podświetlanych zadaszeń nad stanowiskami 

handlujących przestrzeni dla kupujących, część stanowisk pozostanie odkryta. Układ dróg 

wewnętrznych zapewni wygodny dojazd z towarem. Cały plac będzie oświetlony i monitorowany. 

Zaprojektowano również instalację odwodnienia nawierzchni utwardzonych. Na terenie targowiska 

znajdą się również szalety oraz niewielkie biuro obsługi. Opracowany i złożony został wniosek o 

dofinansowanie z funduszy UE. Czekamy na rozstrzygniecie konkursowe. Wartość dofinansowania 

wynosi do 1 mln. zł Oszacowana wartość prac na podstawie kosztorysów inwestorskich określona 

została na kwotę około 2,68 mln. Mamy nadzieje, że w wyniku przetargu wartość ta ulegnie dalszemu 

zmniejszeniu.  

- w dniu 5 maja 2017 roku dokonaliśmy odbioru dokumentacji projektowo – kosztorysowej na 

przebudowę i rozbudowę ul. Lisiny. Ze względu na wąski pas drogowy i brak infrastruktury 

odprowadzającej wody deszczowe konieczne są wykupy pasów działek przyległych oraz budowa 

odkrytych zbiorników na deszczówkę. Złożyliśmy wniosek na pozwolenie na realizację inwestycji w 

trybie tzw. specustawy drogowej.  Po jego otrzymaniu przeprowadzimy przetarg na wykonanie robót 

jeszcze w tym roku.  



- siłami własnymi wykonaliśmy dokumentację projektowo – kosztorysową na parkingi przy ul. 1 Maja 

i przy Szkole Podstawowej Nr 1. W pierwszym przypadku posiadamy już pozwolenie na budowę, na 

parking przy SP1 oczekujemy na jego wydanie. 

W dniu 13 maja 2017 roku odebraliśmy dokumentację projektowo – kosztorysową na przebudowę i 

rozbudowę oświetlenia parkowego łączącego ul. E. Orzeszkowej z obiektami MOSiR. Stare często 

nieświecące lampy zastąpione zostaną lampami ledowymi na słupach aluminiowych o charakterze 

zbliżonym do wcześniej montowanych w parku miejskim. 

Burmistrz informował ponadto, że  realizację uchwał  przekazał radnym na piśmie. 

 

Ad.3 

Przewodniczący Komisji  złożyli sprawozdanie  z prac komisji   w okresie od XXXI sesji: 

- Komisja Rewizyjna spotkała się dwukrotnie, odbyła kontrolę w RTBS oraz odbyła spotkanie w 

przedmiocie przygotowania wniosku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta Rypin, 

- Komisja Kultury odbyła 2 posiedzenia, na których zapoznała się z działalnością MZD i RDK w 2016 

roku oraz z bieżącym funkcjonowaniem tych placówek, 

- Komisja Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska odbyła 1 posiedzenie, na 

którym zapoznała się z informacją Komendy Powiatowej Policji na temat przestępczości w naszym 

mieście i powiecie,  

- Komisja Oświaty i Wychowania w dniu 30 maja odbyła spotkanie z dyrektorami szkół w sprawie 

organizacji nowego roku szkolnego, uczestniczyła w powstaniu dwóch nowych oddziałów 

przedszkolnych w SP nr 1. Przewodnicząca dodała, że na zaproszenie przedszkola Nr 3 brała w dniu 

dzisiejszym udział w akcji „Cała Polska czyta dzieciom”. Ponadto 1 czerwca odbyła się dziecięco-

młodzieżowa sesja rady miasta, gdzie wypracowano wnioski. Pani Górecka przedstawiła te wnioski, 

m.in:  stworzenie w mieście parku linowego,  zaistnienie miejskiego parku dla psów,  stworzenie 

ścieżek rowerowych na terenie miasta, zorganizowanie lepszych miejsc pracy dla rodziców, 

sprowadzenie do miasta sieci McDonald’, nowe bieżnie w szkołach, zrealizowanie kina plenerowego, 

stworzenie parku wodnego, utworzenie Młodzieżowej Rady Miasta, wprowadzenie tzw. Karty 

Kinomana, stworzenie ścianki wspinaczkowej w Rypińskim Ośrodku Sportu i Rekreacji, lepsze 

wyposażenie w pomoce dydaktyczne sal szkolnych, 



- Komisja Rodziny, Zdrowia i Pomocy Społecznej spotkała się dwukrotnie. Jedno posiedzenie dot. 

spotkania z dyrektorem SP ZOZ na temat funkcjonowania naszego szpitala, drugie spotkanie dot. 

wspierania działań i profilaktyki w zakresie uzależnień i współpracy z Miejską Komisją Alkoholową,  

- Komisja Sportu, Rekreacji i Turystyki odbyła 1 posiedzenie,  

- Komisja Budżetu i Gospodarki Miejskiej odbyła 2 posiedzenia, na których opiniowała m. in projekty 

uchwał na dzisiejszą sesję.  

Pan Burmistrz odniósł się krótko do spotkania dziecięco – młodzieżowej Rady i do zgłoszonych 

wniosków. Jego zdaniem wszystkie są dość realne i przyziemne. Jednak nie na wszystkie może mieć 

wpływ, jak chociażby budowa Mc Donalda w naszym mieście. Niektóre z pomysłów są realizowane, 

jak chociażby park linowy, który czeka na realizację w ramach Lokalnej Grupy Działania czy siłownie 

na powietrzu, które są w trakcie realizacji. Nawiązał też do nowych oddziałów przedszkolnych przy SP 

nr 1, które zostały wyposażone m. in. w tablice interaktywne. Podziękował wszystkim, którzy ciężko 

nad tym pracowali.  

Ad.4 

Przewodniczący Rady informował, że  ocena zasobów  Pomocy Społecznej była  przedmiotem obrad 

wspólnego posiedzenia Komisji Rady, gdzie radni  nie  wnieśli uwag do tego dokumentu. 

Dokument stanowi zał. nr 2 do protokołu.  

 

Ad.5 

Skarbnik Miasta p. Wioletta  Zielaśkiewicz   w imieniu Burmistrza  Miasta Rypin  przedstawiła 

sprawozdanie  z wykonania budżetu miasta  za 2016 rok.  Informowała, że sprawozdanie z wykonania 

budżetu miasta Rypin za 2016 rok zostało opracowane na podstawie sprawozdań budżetowych, a 

także na podstawie materiałów źródłowych przygotowanych przez gminne jednostki organizacyjne 

realizujące zadania budżetowe. Budżet miasta na 2016 rok został uchwalony przez Radę Miasta w 

dniu 28 grudnia 2016 roku. W wyniku zmian budżetowych, dokonanych w trakcie roku budżetowego, 

ostateczne wielkości na koniec roku wyniosły:  

Plan dochodów – 66 364 972, 24 zł 

Plan wydatków – 71 029 785, 80 zł 

Plan dochodów i wydatków budżetowych zmieniany był 35 razy i zwiększył się aż o 13 248 451 zł, zaś 

plan wydatków budżetowych zwiększył się o kwotę 14 133 844 zł. Na tak duże zmiany zarówno po 



stronie dochodów i wydatków istotny wpływ miały nowe zadania nałożone na gminę `w zakresie 

świadczeń wychowawczych, tzw. świadczenie 500+ W budżecie miasta zaplanowano deficyt 

budżetowy w kwocie 4 664 813, 56 zł. Źródłem pokrycia deficytu stały się wolne środki z rozliczeń 

kredytów i pożyczek za lata ubiegłe.  

Prognozowane dochody miasta zostały wykonane w kwocie 63 524 277,10 zł, co stanowi 95,72 % 

planu, w tym dochody bieżące w kwocie 62 848 324,16 zł i dochody majątkowe w kwocie 675 952, 94 

zł. Dochody własne stanowią w budżecie 50 %, dotacje celowe 32 % i subwencje 18 %. Największy 

udział w dochodach własnych stanowią wpływy z tytułu podatków i opłat (44%), z udziału w 

podatkach budżetu państwa (42%), różne dochody (13 %) i dochody z majątku (1%).  

Jeżeli chodzi o wydatki, zostały one wykonane w kwocie 63 532 850,63 zł, co stanowi 89,45 % planu. 

Wydatki bieżące zrealizowano w kwocie 58 210 542, 69 zł, zaś wydatki majątkowe w kwocie 

5 322 307 zł, co stanowi około 57 %. Największe wydatki majątkowe poniesiono na zadania 

inwestycyjne. Szczegółowa realizacja zadań inwestycyjnych została przedstawiona i opisana w zał. Nr 

3 do sprawozdania,  

W strukturze zrealizowanych wydatków, najwięcej środków zaangażowano na realizację zadań w 

zakresie:  

- pomoc społeczna – 34 % 

- oświata i wychowanie – 33 % 

- gospodarka komunalna i ochrona środowiska – 8 % 

- administracja publiczna – 7 % 

- transport  i łączność – 5 % 

W wyniku realizacji budżetu za okres objęty oceną miasto uzyskało ujemny wynik finansowy w 

kwocie 8 573, 53 z, przy planowanym deficycie budżetowym w wysokości 4 664 813, 56 zł.  

W 2016 roku miasto nie zaciągało nowych zobowiązań, żadnych kredytów i pożyczek oraz nie 

emitowano obligacji. W okresie sprawozdawczym miasto spłaciło przypadające na 2016 rok raty 

pożyczki zaciągniętej w latach ubiegłych w WFOŚ na termomodernizację PM nr 3. Na dzień 31 

grudnia 2016 roku miasto posiadało do spłaty zobowiązania z tytułu długów w łącznej kwocie 

9 666 500 zł. Za okres objęty sprawozdaniem miasto uzyskało nadwyżkę operacyjną w kwocie 

4 637 781 zł oraz posiada wolne środki w kwocie 6 146 285 zł. Przedkładając wysokiej Radzie 

sprawozdanie z wykonanie budżetu za 2016 rok prosiła  o jego przyjęcie i udzielenie absolutorium.  



Szczegółowe Sprawozdanie stanowi zał. nr  3 do protokołu.  

 

 Ad.6 

Z-ca Skarbnika  UM p. Krzysztof Pietrzak  przedstawił Uchwałę Nr  10/S/2017  Składu Orzekającego  

Nr 8 RIO w Bydgoszczy z dnia  10 kwietnia  2017 roku  w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym  

przez  Burmistrza  Miasta Rypin  sprawozdaniu z wykonania budżetu miasta  za 2016 rok wraz z 

informacją o stanie mienia miasta. RIO wyraziła  pozytywną opinię. 

Uchwała stanowi  zał. nr  4 do protokołu.  

 

Ad.7 

Przewodniczący  Komisji Rewizyjnej Rady Miasta p. Jarosław  Nowatkowski przedstawił uchwałę Nr 

1/17 Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta Rypin, 

gdzie komisja wnioskowała jednogłośnie o udzielenie absolutorium panu Pawłowi Grzybowskiemu za 

2016 rok.  

Uchwała Komisji Rewizyjnej wraz z opinią  stanowi zał. nr 5 do protokołu. 

 

Ad.8 

Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej  p. Jarosław Nowatkowski  przedstawił  Uchwałę Nr  11/Kr/2017 

Składu Orzekającego Nr 8 RIO w Bydgoszczy z dnia   24 maja 2017 roku  w sprawie wyrażenia  opinii o 

wniosku  Komisji Rewizyjnej  Rady Miasta Rypin  o udzielenie  absolutorium Burmistrzowi  Miasta za 

2016 rok. Skład  orzekający  zaopiniował pozytywnie  wniosek Komisji Rewizyjnej.  

Uchwała  stanowi zał. nr  6 do protokołu.  

 

Ad.9 

Dyskusji  nie było.  

 

 



 

 

Ad.10 

Przewodniczący  Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr  XXXIV/248/17 w sprawie  

zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz  ze  sprawozdaniem z wykonania  budżetu gminy 

miasta Rypin  za 2016 rok . 

Jest pozytywna opinia  wszystkich Komisji Rady oraz  radcy prawnego pod względem  formalno-

prawnym. 

Poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypin  15 głosami   „za „ jednogłośnie   podjęła  uchwałę Nr XXXIV/248/17 w sprawie  

zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz  z  sprawozdaniem z wykonania  budżetu gminy 

miasta Rypin  za 2016 rok . 

Uchwała Nr  XXXIV/248/17  stanowi zał. nr  7 do protokołu. 

 

Ad.11 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił projekt  uchwały Nr  XXXIV/249/17   w sprawie  

absolutorium dla Burmistrza  Miasta Rypin  za 2016 rok . 

Jest pozytywna opinia Komisji  Rady oraz radcy prawnego  pod względem formalno-prawnym. 

Poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Rada Miasta Rypin  15 głosami „za „ jednogłośnie  podjęła  uchwałę Nr XXXIV/249/17   w sprawie  

absolutorium dla Burmistrza  Miasta Rypin  za 2016 rok . 

Uchwała Nr  XXXIV/249/17  stanowi zał. nr  8 do protokołu.  

Były kwiaty, gratulacje i życzenia. 

Głos zabrał p. Stefan Borowski, serdecznie gratulując Burmistrzowi. Zaznaczył, że jest to wymiar 

krajowy, gdyż należy brać pod uwagę zaangażowanie naszego Burmistrza w pracę w Parlamencie 

Europejskim. Będąc członkiem Rady Regionów miał przyjemność opiniować bardzo ważne projekty 

dot. młodzieży w całej Europie. Życzył panu Grzybowskiemu wszystkiego najlepszego.  



Burmistrz miasta, p. Paweł Grzybowski dziękował wszystkim, a przede wszystkim słowa  

podziękowania kierował do radnych wszystkich ugrupowań, którzy przyczynili się do jego sukcesu. 

Dziękował też mieszkańcom tego miasta. Zaprosił wszystkich na skromny, słodki poczęstunek. 

 

Ad.12a 

Przewodniczący  Rady Miasta przedstawił  projekt uchwały Nr  XXXIV/250/17  w sprawie przyjęcia  

sprawozdania  z działalności  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy Społecznej  w Rypinie w 2016r.  

Jest pozytywna opinia  Komisji   Rodziny Zdrowia i Pomocy Społecznej oraz radcy prawnego  pod 

względem formalno-prawnym. 

Rada Miasta Rypin  15   głosami  „za „  jednogłośnie podjęła  uchwałę Nr  XXXIV/250/17  w sprawie 

przyjęcia  sprawozdania  z działalności  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy Społecznej  w Rypinie w 

2016r. 

Uchwała Nr  XXXIV/250/17  stanowi  zał. nr 9 do protokołu.  

 

Ad.12b 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił  projekt uchwały Nr  XXXIV/251/17 w sprawie  nadania 

honorowego tytułu „ Zasłużony dla  Miasta Rypin „. 

Jest pozytywna  opinia  Kapituły oraz  radcy prawnego pod względem formalno-prawnym . 

Zdaniem  radnego  p. Janusza Chojnackiego, w tym roku odbudowano prestiż tego tytułu, co niestety 

w tamtym roku nie miało miejsca. Pan Szymański w pełni  zasłużył na ten tytuł. Jest to osoba, która 

podchodzi do swojego zawodu z wielką pasją i oddaniem. Jeszcze raz podkreślił, że przyznanie tego 

tytułu takiej osobie jak właśnie dyrektor MOSiR umocni na nowo to, co jego zdaniem zaczęło się 

chwiać. 

Przewodniczący Rady poddał pod  głosowanie  w/w projekt  uchwały.  

Rada Miasta  Rypin  15 głosami „za „  jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr XXXIV/251/17 w sprawie  

nadania honorowego tytułu „ Zasłużony dla  Miasta Rypin „. 

Uchwała  Nr  XXXIV/251/17  stanowi zał. nr  10  do protokołu.  

 



Ad.12c 

Przewodniczący  Rady Miasta  przedstawił  projekt uchwały  Nr  XXXIV/252/17 zmieniającej  uchwałę  

w  sprawie uchwalenia  budżetu miasta Rypin na 2017 rok . 

Jest  pozytywna opinia  Komisji  Budżetu  i Gospodarki Miejskiej oraz radcy  prawnego pod względem 

formalno- prawnym. 

Burmistrz Miasta  przedstawiał celowość  zmian przedstawionych radnym przed sesją. Nawiązał do 

zwiększenia środków dla MZD na zorganizowanie wyjazdu do Włoch na  pierwsze obchody 220 - 

rocznicy powstania Legionów we Włoszech i Mazurka Dąbrowskiego, które  Otworzyły się więc drzwi 

na tę  współpracę. Włączył się konsulat  RP w Mediolanie . Jest przychylność Ministerstwa  Obrony , 

które przekaże 3 pojazdy , które zawiozą tam około 100 osób . Miasto nasze reprezentował będzie  p. 

Andrzej Szalkowski  i oficjalna delegacja. Burmistrz dodał, że nasze miasto ma szkołę im. Józefa 

Wybickiego, która  wspaniale zaakcentowała  ten wybitny rok . Jest  to duże  przedsięwzięcie , 

podziękował wszystkim , którzy  koordynują te działania. Udział miasta w tym przedsięwzięciu to też 

promocja naszego miasta, gdzie  będą  władze państwowe.  

Zdaniem radnego Chojnackiego jest to chwalebne, że państwo nasze chce uczcić powstanie tych 

Legionów na ziemi włoskiej. Pytał jednak, dlaczego ma to odbywać się kosztem naszego budżetu, 

gdzie wielokrotnie radni na komisji budżetu spierają się o drobne rzeczy i gdzie brakuje na nie 

środków. Jeśli państwo Polskie to organizuje, to powinno zabezpieczyć środki, powinno być to 

skoordynowane. Jego zdaniem jest  to prywatna wycieczka do Włoch.  

Przewodniczący Rady pytał, jaki jest koszt wyjazdu całej grupy z Polski? 

Burmistrz wyjaśniał, że jest to trudne do oszacowania. Dotyczy to transportu 100 osób, noclegów, 

wyżywienia. Na pewno są to koszty duże. To Miasto Rypin jest organizatorem tego wyjazdu i 

zapewniło, że jest w stanie zorganizować taką uroczystość, gdzie zaproszono Konsulat Generalny do 

współpracy i gdzie miasto miałoby partycypować tylko w kosztach 10 000 zł.  

Radny p. Nowatkowski pytał, kiedy zrodził się taki pomysł zorganizowania tej uroczystości. Było kilka 

posiedzeń Komisji Budżetu i nikt nie informował radnych, że miasto planuje organizację tej 

uroczystości. Zdaniem p. radnego, radni zostali w dniu dzisiejszym postawieni w sytuacji bez wyjścia, 

bo skoro jest to już w trakcie organizacji, te pieniądze muszą zostać zabezpieczone. Nie taka powinna  

być jednak kolej rzeczy. Z całym szacunkiem dla pomysłów pana dyrektora muzeum, radni powinni 

być wcześniej informowani, gdzie powinni podejmować decyzje o przyznaniu tego typu środków. Na 

sesji jest wprowadzana zmiana budżetowa, podczas, gdy radni o tym nie wiedzą.  



Burmistrz odnosząc się do tej wypowiedzi i uwag do pana dyrektora Muzeum  wyjaśniał, że  dyrektor 

miał inne zadania i nie był w to włączony. To zadanie było po stronie urzędu. Do tej pory nie było 

planowane przekazanie tych środków z budżetu miasta, gdyż Urząd Kombatantów i Osób 

Represjonowanych wcześniej gwarantował duże środki, które miały pokryć koszty uroczystości. Urząd 

ten jednak przekazał około 60 % środków, które zaplanowano w budżecie organizowanym przez 

stowarzyszenie i stąd ta luka powstała. Sam pomysł zorganizowania tej uroczystości przez nasze 

miasto, wyprzedził być może wszystkich, którzy mieli takie pomysły. To na nasze miasto postawiono, 

zwiększając w tej sposób też jego rangę. Są to decyzje dość szybkie, które nie wymagają zwłoki, stąd 

też burmistrz przyznał, że stawia państwa radnych przed faktem dokonanym i w tym miejscu przyznał 

rację panu radnemu Nowatkowskiemu.  

Radny Chojnacki odnosząc się do tej całej sytuacji podkreślał, że skoro nasze państwo Polskie tak 

często pielęgnuje ruchy niepodległościowe, dlaczego w tym przypadku nasze miasto ma wychodzić 

przed szereg i organizować uroczystość państwową, a nie organizować tego przy udziale państwa 

Polskiego, które mogło by zagwarantować środki na ten cel. Jest wiele osób w historii naszej ojczyzny, 

które zasłużyły się na ziemiach innego kontynentu, jak chociażby Tadeusz Kościuszko w Ameryce i już 

teraz obawia się, że trzeba będzie też jechać na uroczystości do Ameryki.  

Burmistrz był pełen uznania dla wiedzy historycznej pana radnego. Podkreślił jednak, że Rypin ma 

wielkie ambicje i mierzy wysoko.  Obecny rząd prowadzi projekt „Niepodległa 2017-2020”. Chodzi o 

potężne akcje, które mają być złożone z odzyskaniem przez Polskę niepodległości. Rozpoczną się one 

w przyszłym roku. Wiele samorządów będzie mogło sięgać po taką inicjatywę. Nasze miasto taką 

inicjatywę już poczyniło, bo organizujemy m.in. imprezę pn. „Gęsina na św. Marcina” i uroczystości 

miejskie, promując w ten sposób naszą flagę narodową. Mamy też patrona Józefa Wybickiego. 

Wyjście z taką inicjatywą tej uroczystości we Włoszech przy współpracy p. Jacka Borowskiego i 

Muzeum, może nas tylko napawać dumą. Możemy w sposób niezwykły, wyjątkowy się pokazać. 

Nawiązał też do wizyty rok temu, gdzie przedstawiciele miasta zostali zaproszeni do Włoch i 

uczestniczyli w wielu imprezach organizowanych przez Unię Europejską. Miasto uczestnicząc w takiej 

wymianie stara się, aby były z tego jakieś korzyści i m. in. ten projekt zorganizowania uroczystości we 

Włoszech trochę Włochów przeraził. W hymnie naszym są też wyraźne słowa „z ziemi włoskiej do 

Polski”. Kraje te więc łączy bardzo wiele i ta inicjatywa ma tylko spowodować zacieśnienie przyjaźni.  

Radny p. Nowatkowski podkreślał, że przemyślał pytanie, które wcześniej zadał dot. powstania 

pomysłu uchwalenia tego święta we Włoszech. Gdyby na dzisiejszej sesji nie chodziło o 

wprowadzenie do budżetu tych środków, jego zdaniem o czymś takim radni mogli by się dowiedzieć 

po uroczystościach z prasy lokalnej. Zbliża się półrocze i po raz pierwszy rajcy miejscy dowiadują się, 



że miasto jest organizatorem imprezy ogólnopolskiej na terytorium Włoch. Chyba więc jest tu coś nie 

tak i nie chodzi mu o te 10 000 zł, jeśli jest taka potrzeba, środki te należy przekazać.  

Przewodniczący Rady dodawał, że miasto jest współorganizatorem i w 1/7 dokłada do kosztów.  

Pod słowami radnego Nowatkowskiego podpisywał się również radny Kędzierski. Finansowane ma to 

być z wydatków bieżących, a radnym ciągle mówi się, że kwota środków bieżących jest nie do 

naruszenia. Pytał panią Skarbnik z jakiego działu więc te środki będą przekazane? 

Burmistrz wyjaśniał, że w ostatniej tabelce jest wskazana nadwyżka i środki zaplanowano  z tej 

nadwyżki. Dodał, że po raz pierwszy dzięki dobrej działalności jednej ze spółek zamierza sięgnąć po 

dywidendę. Nie odbyło się jednak jeszcze Zgromadzenie Wspólników tej spółki. Środkami z tej 

dywidendy miasto chce również pokryć koszty dopłat wymiany pieców przez mieszkańców na źródła 

ekologiczne. Dodał też, że w swoich sprawozdaniach o wielu sprawach nie mów. Pomysł uroczystości 

we Włoszech rodzi się jeszcze cały czas i trudno było wcześniej o tym mówić. Przeprosił radnych za tę 

sytuację. 

Skarbnik miasta przedstawiła pozostałe zmiany: 

- zwiększenie o kwotę 10 000 zł zadania pn. „Przebudowa ogrodzenia przy skrzyżowaniu ulic 

Lipnowska-Kościuszki” do łącznej kwoty 125 000 zł,  

- zwiększenie kwoty na opracowanie dokumentacji na przebudowę skrzyżowania Mławska-Młyńska-

Dłutka” o 30 000 do kwoty 60 000 zł, 

- zwiększenie środków na realizację zadania dotyczącego dopłaty do kosztów zw. z ekologią. Pierwsze 

50 000 zł zostało rozplanowane. Są kolejni mieszkańcy, którym należy pomóc.  

Źródłem pokrycia wprowadzenia tych zmian będzie wcześniej wymieniona dywidenda. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zmiany: 

- zwiększenie środków w kwocie 10 000 zł dla Muzeum Ziemi Dobrzyńskiej na zorganizowanie 

uroczystości we Włoszech. 

Rada Miasta Rypin 13 głosami „za”, przy 2 „wstrzymujących” zmianę przyjęła. 

Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie pozostałe zmiany przedstawione przez p. 

Skarbnik. 

Radni głosowali każdą zmianę oddzielnie.  

Rada Miasta Rypin 15 głosami „za” jednogłośnie, przyjęła w/w zmiany.  



Przewodniczący Rady  odczytał  kwoty dochodów i wydatków uwzględniające przyjęte zmiany, po 

czym poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Rada Miasta Rypin  12  głosami  „za „ , przy 3  „wstrzymujących „  podjęła uchwałę Nr 

XXXIV//252/17 zmieniającą uchwałę  w sprawie  uchwalenia budżetu  miasta Rypin  na 2017 rok.    

Uchwała Nr  XXXIV/252/17  stanowi  zał. nr  11 do protokołu.   

 

Ad.12d     

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił projekt uchwały Nr  XXXIV/253/17   zmieniającej uchwałę  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy Miasta Rypin  na lata  2017-2024 . 

Jest pozytywna opinia  Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz radcy prawnego  pod względem 

formalno-prawnym. 

Rada Miasta Rypin 14   głosami  „za „ przy 1  „wstrzymującym  podjęła uchwałę Nr  XXXIV/253/17   

zmieniającą uchwałę  w sprawie uchwalenia Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy Miasta 

Rypin  na lata  2017-2024 . 

Uchwała  Nr  XXXIV/253/17 stanowi zał. nr   12  do protokołu.  

 

Ad.12e 

Przewodniczący  Rady Miasta  przedstawił projekt uchwały Nr  XXXIV/254/17  w sprawie  wyrażenia 

zgody na zawarcie umowy najmu i odstąpienia  od obowiązku   przetargowego  trybu  zawarcia  

umowy. Jest pozytywna opinia  radcy prawnego  pod względem   formalno-prawnym. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały  pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypin  14 głosami „za „ przy 1 „przeciw”  podjęła  uchwałę Nr  XXXIV/254/17  w 

sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu i odstąpienia  od obowiązku   przetargowego  

trybu  zawarcia  umowy.   

Uchwała Nr XXXIV/254/17  stanowi zał. nr 13 do protokołu.  

Ad.13 

Radny Nowatkowski pytał, na jakim etapie jest przygotowanie inwestycji pn. „Przebudowa parkingu 

przy ul. Nowej – Wojska Polskiego? 



Radny Malinowski pytał  z kolei, na jakim etapie jest inwestycja położenia gazu przez spółkę gazową 

na ul. Zielonej i Bukowej? Spółka zobowiązała się do tego, że  do 31 maja br. wykona przyłącze, 

natomiast jak do tej pory nic się nie dzieje.  

Radny  Kędzierski pytał burmistrza  o prowizję  terminali  w urzędzie , kto będzie ją płacił ? 

Poruszył również temat oświaty. Zadał pytanie z punktu widzenia rodzica. Zauważył, że na stronie 

internetowej Szkoły Podstawowej Nr 3 w zakładce „Z życia szkoły” wszelkie informacje, jakie są tam 

zamieszczane dotyczą akcji i wycieczek z udziałem klasy I A. Jego zdaniem to zastanawiające i wygląda 

to tak, jak by w tej szkole funkcjonowała tylko jedna klasa. Prosił p. dyrektor o wyjaśnienie tej 

sprawy. Pytał również o to, kto odpowiada za program i kosztorys wycieczek organizowanych dla 

dzieci? 

Radny poruszył również temat kupowania przez rodziców rzeczy potrzebnych szkole. Jego zdaniem 

takie zwyczaje już dawno powinny być ukrócone. Zdarza się, że  nauczyciel zbiera pieniądze np. na 

zakup żaluzji do klasy. Z pewnością nauczyciel miał dobre intencje, ale nie tak powinno to wyglądać.  

Czy naprawdę rodzice muszą dokładać pieniądze do takich inwestycji, skoro istnieje budżet szkoły.  

Skoro samorząd przekazuje dużo większe środki na zakup mniej istotnych rzeczy, to nie powinno być 

problemem przekazanie niewielkich środków na zakup np. wspomnianych żaluzji.   

Przewodniczący Rady  prosił p. dyrektor Małgorzatę Kuźmińską o wyjaśnienie tych kwestii. Pani 

dyrektor wyjaśniała, że to tylko od wychowawcy zależy jak ułoży sobie relacje z rodzicami. Tylko od 

niego zależy jaką rolę przyjmie i jak współpracuje z rodzicami. Co do strony internetowej wyjaśniała, 

że jest 1 osoba odpowiedzialna za publikowanie informacji. Wychowawcy zaś są proszeni o to, aby 

przesyłać informacje do publikacji. Wychowawca klasy 1 A po prostu robi to częściej.  

Przewodniczący Rady wypowiedział się jako rodzic. Wyjaśniał, że w szkole nie ma żadnego przymusu, 

żeby rodzice przekazywali pieniądze na jakiś cel. Jeśli rodzic ma życzenie,  to pieniądze przekazuje. 

Przewodniczący oddał głos radnej, p. Barbarze Góreckiej, która wypowiedziała się jako nauczyciel 

pracujący w tej placówce i uczestniczący w administrowaniu strony. Pani Górecka wyjaśniała, że 

nauczyciel prowadzący zajęcia wykonuje fotografie, a następnie wysyła je administracji. Osoba 

publikująca publikuje to, co otrzymuje od wychowawcy. Co do tematu wycieczek wyjaśniała, że za 

każdym razem oferty są przedstawiane rodzicom i konsultowane z nimi podczas spotkań . Nic nie 

odbywa się bez ich zgody.  

Radny Kędzierski wyraził opinię, że rodzice nie powinni dokładać pieniędzy dla szkoły. Rodzice płacą 

podatki od tego co wypracowali. Państwo i samorząd mają obowiązek utrzymywać szkołę. Jego 

zdaniem to nie jest normalne, aby rodzic dokładał.  



Radny Nowatkowski pytał o prolongatę do aktu notarialnego przekazania działki pod budowę 

komendy Policji . Pytał, kiedy mija termin rozpoczęcia budowy? 

 

Ad.14      

Burmistrz w odpowiedzi na pytanie radnego Nowatkowskiego informował, że jeśli chodzi o termin 

rozpoczęcia budowy  Komendy, nie jest w tej chwili w stanie podać terminu. Sprawdzi to p.  

Chmielewski. Jeśli chodzi o budowę parkingu przy ul. Nowej, miasto stara się na bieżąco 

przygotowywać wszystkie przetargi. Czeka nas przygotowywanie kolejnych przetargów na projekty 

ministerialne. Miasto posiłkuje się pracownikami Spółek, fachowcami , którzy mają doświadczenie 

przy projektach unijnych. Staramy się w pierwszej kolejności wykonywać te zadania, które nie mogą 

czekać do jesieni, tam gdzie np. są drogi gruntowe. Natomiast tam, gdzie drogi są utwardzone, czyli 

łatwiej będzie położyć kostkę, można poczekać do października, czy listopada.  

Na pytanie radnego Malinowskiego wyjaśnień udzielił  kierownik Kosiński  .Informował, że został 

rozstrzygnięty przetarg, wyłoniono wykonawcę, który się z nim skontaktował. Ma obietnicę, że do 

połowy lipca powinien zakończyć roboty, co umożliwi rozpoczęcie prac.  

Na pytania radnego Kędzierskiego burmistrz odpowiadał, że miasto stara się działać dla dobra 

mieszkańców. Jeśli chodzi o opłaty elektroniczne, na pewno nie pozwoliłby na to, aby kosztami 

obciążyć mieszkańców. Weszliśmy w taki projekt z Ministerstwem Rozwoju, aby było to bezpłatne i 

dla Urzędu i dla mieszkańców. Jest to bezkosztowo dla nas wszystkich.  Odpowiadając na drugie 

pytanie  ,rozumie pana radnego jako rodzic. Wyjaśniał, że w jednostkach oświatowych w przyszłości 

takie sprawy będą rozwiązywane poprzez zamówienia publiczne. Dyrektorzy Zespołów, które 

powstają, nie będą mieli wolnej ręki. Będzie przeprowadzane zamówienie publiczne. Dyrektorzy zaś 

muszą mobilizować nauczycieli, aby nie jeden, ale wszyscy przesyłali zdjęcia do publikacji. Dyrektor 

powinien również wiedzieć, jakie są oferty i ceny wycieczek oraz jakie biura warto rekomendować. W 

temacie remontów wyraził opinię, że nie może być samowoli rodziców. To uderza w samorząd i w 

szkołę. Samorząd dokłada do oświaty potężne pieniądze. Dyrektorzy systematycznie dbają o stan 

klas. Jest budżet szkoły, rodzice nie powinni dokładać. Jeśli natomiast czasem dokupuje się materiały 

dodatkowe, bo taka jest wola rodziców, to nie można tego zabronić. Natomiast nie może być 

samowoli, jeśli chodzi o tematy inwestycyjne. Wyraził nadzieję, że osiągną kompromis w tych 

sprawach.  

Przewodniczący Rady oddał głos radnemu  p. Nowatkowskiemu, który pytał o kwotę, jaką powiat 

zaproponował za działkę, która ma służyć na poszerzenie skrzyżowania ulic Dłutka-Mławska. Pytał, co 



się dzieje z powiatem, czy jest to złośliwe działanie w stronę naszego samorządu? Przecież ten teren 

ma służyć zarówno mieszkańcom miasta jak i powiatu. Wyraził nadzieję, że powiat honorowo wycofa 

się z tego. Pytał również o list otwarty  pracowników SP ZOZ, który pojawił się w lokalnej prasie. 

Relacje z posiedzenia komisji zdrowia napawały optymizmem, natomiast z informacji zawartych w 

liście otwartym wynika, że sytuacja w rypińskim szpitalu jest zła. Pytał, czy rzeczywiście istnieje 

zagrożenie dla pacjentów Rypina i powiatu rypińskiego kosztem pacjentów z Warszawy i okolic, 

którzy są zaopatrywani medycznie przez lekarzy, którzy przybyli świadczyć usługi medyczne u nas? Na 

podstawie doniesień prasowych ma mieszane uczucia.  

Przewodniczący Rady pytał burmistrza, kto wystosował to pismo w sprawie zakupu działek przez 

miasto? Czy jest to decyzja Rady Powiatu, Zarządu, czy samego Starosty? 

Radny Chojnacki dodał, że ulica Dłutka znajduje się w specyficznej sytuacji. Nikt nie przewidywał 

wtedy, że w mieście będzie tyle samochodów. Ulica jest ciasna, brakuje pobocza. Łatwo tam o kolizję 

lub potrącenie pieszego. Dziwi go złośliwość władz powiatu. Zakładano, że ten temat będzie w tym 

roku zamknięty. Natomiast sprawa tej działki jest przeciągana. Dziwi go fakt, że powiat, choć 

otrzymuje tak wiele pomocy od miasta, podchodzi do  tematu tak opieszale.  

Burmistrz wyjaśniał, że rozumie niepokój radnych, jednak uważa, że ta dyskusja zmierza w złym 

kierunku. Pismo jest podpisane przez jednego z kierowników. Uważa, że jest to propozycja, która 

może być  tylko zaczątkiem dyskusji. Nie wyciągałby na dzień dzisiejszy żadnych wniosków, pomimo, 

że zaznaczano, iż chcielibyśmy otrzymać tę działkę bezpłatnie. Jest przekonany, że nasze pismo i 

argumenty zmienią stanowisko powiatu. Należy  jednak poczekać  na rezultaty, nie ma potrzeby 

zaostrzać sytuacji. Poinformował, że w sprawie szpitala wolałby się nie wypowiadać. Jego niepokój 

został jasno wyrażony w piśmie, które ukazało się w gazecie. Dodał, że rozmawiał o szpitalu ze 

starostą przez kilka miesięcy. Informacja o odejściu lekarzy ukazała się w gazecie w poniedziałek, a 

kilka dni wcześniej w czwartek, podczas posiedzenia społecznej Rady SP ZOZ, starosta wyraźnie 

zapewniał, że nikt z pracy nie odchodzi i apelował, by nie słuchać plotek z miasta. W piątek lekarze już 

odeszli.  Jest zapewniany  o tym, że wszystko jest w porządku, a okazuje się, że prawda jest inna. 

Napisał list, ponieważ nie widział innego rozwiązania. Szpital znajduje się na terenie miasta, 

mieszkańcy tam się leczą i pracuje tam wielu rypiniaków. Odpowiedź starosty jego zdaniem nie była 

merytoryczna, lecz atakująca. Czeka na ostateczne informacje, dopiero wtedy będzie mógł 

wypowiedzieć się szerzej.  

Radny Żywocki poruszył temat przycinania drzew przy ul. Kościuszki i remontu tych chodników. Ma 

świadomość, że w tym roku ma odbyć się przetarg, prosił jednak, aby burmistrz uspokoił 

mieszkańców.  



Przewodniczący Rady oddał głos p. Mirosławowi Marynowskiemu – członkowi Zarządu Powiatu, który 

informował, że temat odszkodowania za grunt przeznaczony na poszerzenie ul. Dłutka nie był 

przedmiotem posiedzenia Zarządu, dlatego trudno mu ustosunkować się do tego pisma. Co do 

tematu lekarzy trudno mu się wypowiedzieć, bo nie czytał tego artykułu. Na temat obecnej sytuacji 

SP ZOZ więcej będzie wiadomo po posiedzeniu społecznej Rady SP ZOZ, która ma odbyć się w przyszły 

wtorek.  

Burmistrz wyjaśniał, że jest to droga wojewódzka. Dla dobra mieszkańców jednak wykonano naprawy 

chodnika. Przypomniał, że inwestycje w tej części miasta w tym roku były duże, np. przebudowa ulicy 

Lipnowskiej. Zapewnił, że miastu zależy na poprawie bezpieczeństwa na drogach, szczególnie na 

chodnikach. Ponadto, tak jak wcześniej wspomniał radny w ZDW jest w tej chwili przetarg 

„Zaprojektuj wybuduj”, który obejmuje całą drogę od Cetek do ul. Plac Sienkiewicza, w tym budowę 

chodników i budowę drogi, być może również zmianę drzew.  

 

Ad.15 

Przewodniczący  Rady Miasta zamknął obrady  XXXIV sesji. 

 

 Płyta z nagraniem obrad sesji stanowi  integralną część protokołu . 

 

Protokołowała :                                                              Przewodniczący Rady Miasta Rypin 

Mariola Małecka                                                                    Jarosław     Sochacki  

 


